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 Protokół  nr XV/2015 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 18 listopada  2015 r. 

w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 11:03 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
14-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Barbara Kulak  
- Inspektor ds. kultury sportu i promocji – Karolina Goj 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok, 
2) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy Łęka Opatowska, 
3) określenia wzorów formularzy do składania informacji i deklaracji w sprawie 

podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
4) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
5) stawek podatku od środków transportowych, 
6) wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad poboru  

i terminów płatności oraz zwolnień, 
7) ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych 

w Gminie Łęka Opatowska, 
8) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, 
9) uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska  

z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2016.  
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Gminy. 
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Wobec braku pytań i uwag poddano pod głosowanie porządek obrad. „Za” przyjęciem 

proponowanego porządku obrad głosowało 14-stu radnych jednogłośnie.   

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XIV sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu 
lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 14-stu radnych jednogłośnie 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 

od 19.10.2015 r. do 18.11.2015 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań co do wystąpienia Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł  

do następnego punktu porządku obrad.  

 Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) Nr XV/52/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 
2015 rok  
 
Głos zabrał Wójt Gminy, który omówił zmiany budżetu Gminy Łęka Opatowska, które 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Idąc dalej, Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię z ostatniego posiedzenia 

wspólnego komisji stałych Rady Gminy w sprawie w/w projektu uchwały.  

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/52/2015 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok  
 
2) Nr XV/53/2015 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Łęka Opatowska, 
 

Głos zabrała Sekretarz Gminy, która powiedziała: „Iż nad średnią ceną skupu żyta 

obradowali Państwo Radni na poprzedniej komisji. Obecnie stawka na podstawie 

komunikatu Prezesa GUS z 19.10.br, która jest podstawą do ustalenia podatku rolnego na 
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rok podatkowy 2016, została określona w wysokości 53,75 zł. za 1 dt. Państwo  Radni na 

komisji wypracowali stanowisko aby obniżyć tę stawkę do kwoty 53,00 zł. za 1 dt.  

W przypadku obniżenia jesteśmy zobligowani do uzyskania odpowiedniej opinii 

Wielkopolskiej Izby Rolniczej. Taką opinię Izba Rolnicza przesłała pismem z dnia 09.11. br. 

wyrażając niniejszym opinię pozytywną. W uzasadnieniu Izba Rolnicza przytacza, że Wójt 

Gminy Łęka Opatowska zwrócił się pismem doręczonym w dniu 6.11.2015 r. o wydanie opinii 

w sprawie obniżenia w stosunku do komunikatu Prezesa GUS średniej ceny skupu żyta do 

kwoty 53,00 zł. za 1 dt dla potrzeb naliczenia podatku rolnego w roku 2016. W ocenie 

Wielkopolskiej Izby Rolniczej wzmiankowany zamiar obniżenia w/w stawki odpowiada 

aktualnym potrzebom uwzględniając sytuację ekonomiczną producentów rolnych na terenie 

Gminy Łęka Opatowska. Projekt uchwały który Państwo Radni otrzymali jest z zapisem 

stawki 53 zł. a Wielkopolska Izba Rolnicza przychyliła się do w/w propozycji stawki.  

 

Idąc dalej głos zabrał Radny Olbrych „Chciałbym podkreślić, że na komisji wspólnej 

zgłoszono inne niższe propozycje od 53 zł. za 1 dt., lecz zostały przez większość radnych 

odrzucone”. 

   

Wobec braku innych propozycji stawek oraz pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 11 głosami „za”, 3 „przeciw” podjęła uchwałę Nr XV/53/2015  
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczenia 
podatku rolnego na obszarze Gminy Łęka Opatowska, 
  
 
3) Nr XV/54/2015 w sprawie określenia wzorów formularzy do składania informacji  
i deklaracji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
 
 
Głos zabrała Sekretarz Gminy, która powiedziała: „Iż uchwała o wzorach formularzy 

obowiązywała od 2011 r. na terenie Gminy . Niestety zmiany ustaw wymusiły że trzeba 

dostosować te obowiązujące do aktualnych przepisów min. związane to jest  

z wprowadzeniem ustawy o rewitalizacji. Są to typowo kosmetyczne zmiany. W deklaracjach 

pojawił się min. taki punkt gdzie mówimy o gruntach niezabudowanych objętych obszarem 

rewitalizacji jednak na terenie naszej gminy nie mamy takich sytuacji ale trzeba druki 

dostosować i zaktualizować. Dlatego powstała konieczność uchylenia poprzedniej uchwały  

i wprowadzenia nowej z nowymi wzorami deklaracji i informacji.  

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/54/2015 w sprawie określenia 
wzorów formularzy do składania informacji i deklaracji w sprawie podatku  
od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
 
4) Nr XV/55/2015 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
 
Głos zabrał Wójt Gminy, która powiedziała: „W sprawie w/w uchwały była dyskusja na 

posiedzeniach wspólnych stałych komisji Rady Gminy 21 października jak i 4 listopada br. 

Dyskusja była bardzo ciekawa i burzliwa. Faktem jest, że omawiana propozycja uchwały,  

pozostawia stawki podatku na 2016 rok w tej samej wysokości  a w niektórych przypadkach 

nawet obniża powoduje to, że wpływy do budżetu gminy będą mniejsze. Jako Wójt Gminy 

muszę się z tym liczyć. Liczę na to, że  Wysoka Rada przyjmie te omawiane propozycje 
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Zwracam się do mieszkańców gminy i przedsiębiorców oraz osób fizycznych aby docenić to, 

że w jakimś stopniu wychodzimy naprzeciw temu wszystkiemu co się dzieje wokoło  i jak się 

dzieje. A z drugiej strony jako Wójt liczę na to, że poprzez rozmowy z poszczególnymi 

mieszkańcami uda się w szerszym zasięgu ściągnąć zaległości, które ciążą na niektórych 

mieszkańcach naszej gminy, których mamy około milion zł. Gdyby to wpłynęło to wtedy na 

pewno dzisiaj mówilibyśmy o większej skali inwestycji na terenie naszej gminy.  

 

Następnie odczytał wysokości stawek z w/w uchwały która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy przedstawił opinię z ostatniego posiedzenia 
wspólnego na którym na 11 –stu obecnych radnych siedmiu głosowało „za”, dwóch „przeciw”, 
dwóch „wstrzymało się od głosu”.  
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/55/2015 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości  
 
 
5) Nr XV/56/2015 w sprawie stawek podatku od środków transportowych  
 
Głos zabrała Sekretarz Gminy, która powiedziała: „Iż uchwała ta podobnie jak w sprawie 

podatku od nieruchomości nie zmienia stawek obowiązujących w 2014 i 2015, które 

proponuje się również na 2016 rok. Jedynie zmiany jakie muszą być wprowadzone to te, 

które wynikają z ustawy czyli w § 1 pkt 7 podpunkt b gdzie mówimy że stawka od autobusu w 

zależności od ilości miejsc do siedzenia równej lub większej  niż 22 poprzednio było 30 

miejsc jednak to zostało zmienione ustawą i my musimy to dostosować. Kolejna zmiana jaka 

została wymuszona poprzez określenie górnych granic stawek przez Ministra Finansów 

mieliśmy w załączniku nr 1 stawki podatkowe od pojazdów określonych w paragrafie 1 pkt 2 

uchwały liczba osi dopuszczalna masa całkowita pojazdu nie mniej niż 3130 przy innych 

systemach zawieszenia osi jezdnej mieliśmy w poprzedniej uchwale 3125 zł. jednak 

obwieszczenie mówi, że maksymalna stawka jaka może być to 3100 i w związku z tym tutaj 

też jest dostosowanie do tej maksymalnej stawki i podobnie w załączniku nr 2 w ostatniej 

pozycji również z 3125 na kwotę 3100 co też wynika z tego obwieszczenia. Innych zmian w 

tej uchwale nie wprowadzamy. Zostają te same stawki które były w poprzednim roku i w roku 

2014.   

 

Następnie odczytano i poddano pod głosowanie.  

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/56/2015 w sprawie stawek 
podatku od środków transportowych 
 
6) Nr XV/57/2015 w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia 
zasad poboru i terminów płatności oraz zwolnień 
 
Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „Na posiedzeniach wspólnych komisji stałych  

Rady Gminy Państwo radni w/w uchwałę również zaaprobowali. Nie ukrywam mogę to  

z pełną odpowiedzialnością głośno powiedzieć na wydatki ponoszone z budżetu gminy na 
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utrzymanie psów to jest 44 tyś. zł. w skali roku. Państwo doskonale zdają sobie sprawę, że 

w/w kwota została pomniejszona poprzez umowę z fundacją gdzie ponosimy koszt 

jednorazowy. Natomiast w tym schronisku mamy o dwa psy mniej ale nadal ich mamy na 

tyle, że skala rocznego kosztu to jest 41 tyś. zł. Państwo radni zaaprobowali to, iż ten 

podatek od psa który w skali dochodu całorocznego na terenie Gminy wynosi niespełna  

6 tyś. zł. co w jakikolwiek sposób minimalizuje koszty, które ponosimy i dlatego też jak to 

miało miejsce dotychczas Panie Przewodniczący wnoszę o ustalenie takowego podatku w 

kwocie 25 zł. od psa w skali całego roku co miało miejsce w poprzednich latach”.  

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/57/2015 w sprawie 
wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad poboru i terminów 
płatności oraz zwolnień 
 
 
7) Nr XV/58/2015 w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Łęka Opatowska, 
 
Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „ Temat w/w uchwały ciągnie się od poprzedniej 

kadencji Rady Gminy gdzie powstała kwestia rozbieżności szkolenia w obrębie powiatu a 

poza powiatem. Nadzór wojewody tą propozycję zakwestionował i temat odłożono. Teraz do 

sprawy powrócono. Państwo radni przedyskutowali ten temat na komisjach. Ustalono 

minimalne podniesienie tego ekwiwalentu  w paragrafie 1 pkt. 1. Do końca roku 2015 

obowiązuje stawka za udział w działaniu ratowniczym – 12 zł. a od roku 2016 jest propozycja 

15 zł. W podpunkcie 2 § 1 czyli za udział w szkoleniu do końca roku 2015 obowiązuje stawka 

5 zł a od przyszłego roku jest propozycja – 8zł. bez wyszczególnienia czy w obrębie powiatu 

czy poza powiat”. 

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/58/2015 w sprawie ustalenia 
ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Łęka 
Opatowska 
 
 
8) Nr XV/59/2015 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
 
Głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
– Tomasz Jerczyński, który powiedział: „Taryfy były szeroko dyskutowane na ostatnim 
posiedzeniu komisji  stałych Rady Gminy na którym ustalono wzrost cen o 1,7 %. Jest tu 
zachowana przez Rząd w budżecie inflacja na przyszły rok. Różnica w cenie poprzedniej  
z obecną jest to około wzrost 4 groszy. Uchwała jest zgodna z ustawą o zaopatrzeniu  
w wodę i odprowadzenie ścieków. Jesteśmy zobowiązani taką uchwałę corocznie 
przygotować i przyjąć więc proszę o przegłosowanie.  
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „Iż Państwo Radni pozytywnie się do 
w/w uchwały odnieśli. Mamy zakres olbrzymich prac do wykonania na przyszły rok. Tak jak 
tutaj Pan Tomasz powiedział skala podwyżki to jest podwyżka wynikająca ze skali inflacji 1,7 
% to jest jedyna kwestia w podatkach w dzisiejszym posiedzeniu Rady Gminy gdzie w 
minimalny sposób wnioskujemy o podwyższenie. Myślę, że część zadań, które zgłaszają 
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sami mieszkańcy w kontekście kwestii  kanalizacyjnych , wodociągowych jak i wymiany w 
jakimś stopniu liczników do których jesteśmy też zobligowani to pozwoli nam w pewnej 
części na realizację tych przedsięwzięć”.  
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/59/2015 w sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków, 
 
 
9) Nr XV/60/2015 w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka 
Opatowska z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2016.  
 
Głos zabrała inspektor ds. kultury sportu i promocji – Karolina Goj, która powiedziała:  
„Iż ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie zobowiązuje organy 
administracji publicznej do uchwalenia Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi i podmiotami o których mowa w art3 ust. 3 w/w ustawy.  Zgodnie z ustawą 
uchwała Rocznego Programu w sprawie współpracy z organizacjami pozarządowymi musi 
być uchwalona do 30.11.2015 r. przedstawiony w niniejszej uchwale zakres zadań 
publicznych obejmuje wszystkie zadania, których realizacja z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami na terenie Gminy Łęka Opatowska jest możliwa. Projekt uchwały Państwo Radni 
otrzymali w obowiązującym terminie do zapoznania. W/w projekt uchwały został poddany 
konsultacjom, które odbyły się w formie wyrażenia pisemnej opinii o projekcie. Projekt ten 
zamieszczony był w biuletynie informacji publicznej Urzędu Gminy na stronie Urzędu Gminy 
Łęka Opatowska oraz wywieszony na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Konsultacje 
odbywały się od 28 października do 04.11.2015 r. Do Urzędu Gminy nie wpłynęły żadne 
zastrzeżenia i uwagi co do tego projektu uchwały. 4 listopada br. odbyło się otwarte 
spotkanie z organizacjami pozarządowymi w których uczestniczyło 17 przedstawicieli 
organizacji działających na terenie Gminy Łęka Opatowska w związku z powyższym 
zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały”.  
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy: „Do przedstawionego tematu dodam, iż na tych 
konsultacjach, które miały miejsce w Rządcówce była kwestia dotycząca zwiększenia 
środków w kwocie 2 tyś. zł. na działanie Ludowych Zespołów Sportowych na terenie naszej 
gminy gdzie nie ukrywam to co było podstawowym warunkiem na tę chwilę się odbywa i ma 
miejsce o czym świadczą wyniki , mam na myśli praca z dziećmi i młodzieżą w tych klubach. 
Bo klub to nie tylko i wyłącznie niedzielne spotkanie kibiców i dorosłych na boiskach ale 
przede wszystkim praca z młodzieżą. To się dzieje i myślę, że będzie się działo bo mam takie 
zapewnienia od prezesów i zarządów tych klubów. Natomiast jeśli chodzi o organizacje 
pożytku publicznego, które działają na płaszczyźnie kulturalnej jest  zwiększenie również o 2 
tyś. zł.   
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/60/2015 w sprawie 
uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska z Organizacjami 
Pozarządowymi na rok 2016.  
 
Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce wpłynęła interpelacja od Radnej 
Krzymińskiej dot. prośby o wycinkę drzew przy ulicy Radosnej w Opatowie stanowiących 
zagrożenie dla bezpieczeństwa mieszkańców.  
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 Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

Głos zabrał Wójt Gminy, który odpowiedział na interpelację Radnego Markiewicza   
dot.  wycinki gałęzi przy drodze powiatowej Siemianice-Chróścin, likwidacji garbu 
poprzecznego na moście rzeki Pratwy oraz specjalnego oznakowania zaistniałego 
niebezpieczeństwa a także prośby o pogłębienie rowu od strony Siemianic,  która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.   

Idąc dalej Radny Skotnik podziękował Radnemu Powiatowemu D. Gąszczakowi za 
pozytywne załatwienie wycinki drzew zagrażających bezpieczeństwu w  Siemianicach.  

Ad. 9. Wolne wnioski i informacje 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który serdecznie zaprosił na godz. 13.30 po 
zakończonym posiedzeniu sesji na uroczystość nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Gminy Łęka Opatowska mieszkańcowi naszej gminy co Państwo Radni zadecydowali 
przyjmując naszą uchwałę 29 września br.  

Następnie poinformował w kwestii przetargowej, iż  drogi gminne na terenie Gminy Łęka 
Opatowska usuwanie oblodzeń, odśnieżanie  będzie obsługiwała firma Usługi Transportowe  
i Rolne – Jacek Górecki, Opatów u. Pogodna 24. Ta sama firma obsługuje drogi powiatowe.  
Natomiast jeżeli chodzi o drogę wojewódzką nr 450 biegnącą przez część gminy na tym 
odcinku za usuwanie oblodzeń i odśnieżanie odpowiada firma SKANSKA z Warszawy. 
Informuję po to, aby przekazać mieszkańcom, że cieszy mnie fakt, iż drogi gminne i 
powiatowe będzie obsługiwać jedna firma i będzie to całościowo dobrze wykonane. Myślę, 
że spotykając się na komisjach a konkretnie na sesji przed świętami Bożego Narodzenia do 
tego dnia myślę że będziemy już po dwóch kolejnych przetargach.  

Pierwszy to dotyczy części  ulicy Rejmonta i deszczówki a drugi przetarg dotyczy projektu 
kanalizacji pozostałej części gminy a to jest inwestycja, która pociągnie za sobą olbrzymie 
środki, które będziemy musieli wspólnie wyłuskać z naszego budżetu jak i szukać 
dofinansowania z zewnątrz. Mam na myśli kanalizację, część w kierunku Siemianic a drugiej 
nitki w kierunku Rakowa i Marianki Siemieńskiej. Bo szacunkowe kwoty sięgają w obydwóch 
przypadkach około 20 mln zł. To jest kwota rocznego budżetu. To nie jest inwestycja, która 
pozwoli nam to szybko zrealizować, ale myślę, że wspólne działania będą tak jak ma to 
miejsce dotychczas, że będziemy robić wszystko aby mieć własny wkład a z drugiej strony 
szukać możliwości dofinansowań zewnętrznych i oby takowe były w tym nowym rozdaniu”.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Rogalewski, który powiedział: „Chciałbym podziękować za 
obiecaną inicjatywę obcięcia drzew w naszej miejscowości czyli w Łęce Opatowskiej co od 
dzisiaj się zaczęło. Bardzo dziękuję bo to  przyczynia się do zwiększenia bezpieczeństwa 
naszych mieszkańców.  Odnośnie taryf za wodę to co było omawiane na komisjach myślę, 
że będzie to dalej realizowane czyli szukanie przyczyn ubytku dużej ilości wody aby to 
zniwelować do najmniejszych ilości. Odnośnie odśnieżania ja bym sobie życzył, żeby to 
odśnieżanie było takie krótkie i rzadkie jak w tamtym roku ale jak już pojedzie ten ciągnik to 
żeby ten ciągnik jechał i do porządku odśnieżał a nie tylko jechał i rozgarniał zaspy bo jak tak 
to niech on wcale nie jedzie i pieniądze zostaną w budżecie gminy. W latach ubiegłych 
walczyłem oto aby odśnieżający drogę powiatową jadąc pługiem przy OSP w Łęce 
Opatowskiej, która jest włączona do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego Kraju, 
która w każdej chwili musi być mobilna i do dyspozycji to usypywał wał śnieżny przed 
wyjazdem żeby się w tym wale zakopać. Prosiłem kilka razy i mam nadzieję, że się ta 
sytuacja nie powtórzy. Odnośnie łatania dróg dzisiaj rozmawiałem z Radnym Powiatowym  
o załataniu ubytków na drodze z Łęki Opatowskiej w kierunku Zmyślona Słupska i obiecał, że 
do końca roku może się to uda zrobić”   

Idąc dalej głos zabrał radny Mega, który podziękował w imieniu sołectwa Szalonki jak i 
własnym za naprawę i wzmocnienie mostu. 
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Jako kolejna głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Opatowie, która podziękowała 
Panu Wójtowi jak i Pani Agnieszce Biniek za pomoc w zdobyciu  sprzętu multimedialnego”. 

Następnie głos zabrał Radny Olbrych, który podziękował w imieniu wszystkich strażaków za 
podjęcie uchwały o wzroście ekwiwalentu.  

Idąc dalej głos zabrał Radny Górecki” „Mam pytanie odnośnie oświetlenia ulicznego. 
Panowie z energetyki pojawili się na ulicy Pogodnej i przymierzają się do wymiany słupów 
energetycznych . W tej chwili co drugi słup jest lampą oświetleniową czy przy okazji wymiany 
słupów byłaby możliwość ewentualnie zamontowania kolejnych lamp. Nie wiem z jakimi 
kosztami się to wiąże. Ale czy można byłoby zrobić rozeznanie?.  

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: „Temat oświetlenia i co drugiej świecącej lampy to jest 
temat jak gdyby do którego historycznie musielibyśmy wrócić kilkanaście lat do tyłu. Jeśli 
chodzi o założenie dodatkowych nowych lamp to powiem szczerze, są miejsca gdzie nie ma 
w ogóle światła, które są na terenie Gminy Łęka Opatowska. Koszt takiej jednej lampy bo 
jesteśmy po pewnych uzgodnieniach odnośnie przystanku na Kuźnicy Słupskiej to jest ok. 3 
tyś. zł. + założenie to pozwólcie, że biorąc pod uwagę w której miejscowości mają te lampy 
się zaświecić ale nie ukrywam, że trudna ryzykancka decyzja przed nami albo będziemy 
inwestować i robić oświetlenie tak jak żeśmy to przyjęli na początku kadencji albo pójdziemy 
inną drogą. Pamiętajcie, że w styczniu kiedy Państwo przegłosowali budżet tak jak ma to 
miejsce chociażby na osiedlu w Opatowie to teraz po trzydziestu latach doczekały się  
Granice i też nie do końca bo nie mamy takich środków żeby z automatu wyłożyć 150 tyś. zł. 
i zrobić to całościowo. Możemy się tematowi przyjrzeć a na pewno to co będę się starał aby 
niebyło takiej sytuacji, że przy zmianie słupów a co za tym idzie pociągnięcie piątego kabla 
związanego z oświetleniem, że za jakiś czas możemy założyć dodatkowe lampy. Przyjmuję 
to do wiadomości i wspólnie to będziemy rozpatrywać i ustalimy pewne wnioski”.  

Następnie Przewodniczący Rady podziękował w imieniu strażaków za pomoc w remoncie 
Sali OSP w Trzebieniu. Efekty będzie można zobaczyć na uroczystości Wigilii Gminnej, która 
odbędzie się 12.12.2015 r.  

Wójt Gminy: „Miło jest słyszeć słowo podziękowań za które dziękuję. Prawda jest taka, że te 
podziękowania powinny być skierowane do osób, które bezpośrednio są zaangażowane tak 
w przypadku strażaków, mieszkańców Szalonki to jest to co dzieje się zwyczajnym tokiem. 
Pozwólcie, że takim słowem, dziękuję skieruję się do tych osób które są zaangażowane i na 
które ręce bezpośrednio to powinno paść a to, że tak się udało i dzieje pozytywnie to też jest 
Państwa zasługa, Państwa Radnych, Sołtysów, Pań Dyrektorek, pracowników Urzędu Gminy 
którym wszystkim dziękuję.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad.10 . Zakończenie obrad XV Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 12:55 zamknął 
obrady XV sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

Protokółowała:        Przewodniczący Rady 

/-/Renata Woźnica                     /-/Michał Jerczyński 

 
 
 
 
 
 
 


